
ŠVENČ

Posėdis įvyko 2024 m. 
Posėdžio pradžia –
Posėdžio pirmininkas 
Posėdžio sekretorė

skyriaus vyriausioji specialistė
Į rajono savivaldybė

(sąrašas pridedamas). 
Posėdyje dalyvauja: rajono savivaldyb
 
Rimantas Klipčius. Si
BALSAVO: UŽ 

Grigianecienė, Danguolė Grincevi
Antonij Jundo, Jolanta Jurkuv
Klipčius, Viktoras Meškauskas
Gintautas Steckis, Pavel Trusov
Zenonas Zenkevičius, Tomas Žigas

NUSPRĘSTA. Pradė
 
Tarybos posėdžio pradžioje savivaldyb

narius Edvardą Jedinskį, Viktor
Taip pat Švenčionių rajono savivaldyb
Šarūną Birutį laimėjus rink
 

Rimantas Klipčius praneša, kad spalio 17 dien
surengti tarybos mažumos valand
klausimai, sąrašas – rajono
ekonomikos, aplinkos apsaugos ir kaimo reikal
kultūros, sveikatos ir socialin
užregistruotas, tačiau jis neatiti
32 dalies 3 papunkčio. Tarybos mažuma nepateik
tarybos mažumos valandos metu. Ta
atsisakė  pateikti klausimus, 

 
Rimantas Klipčius kreip

patvirtintą reglamentą pateiktų
atsakyti tarybos mažumos valandos metu.

 
Posėdžio darbotvarkė

 
 

ČIONI Ų RAJONO SAVIVALDYB ĖS TARYBA
 
 

TARYBOS POSĖDŽIO  
PROTOKOLAS 

 
2024 m. lapkričio 7 d. Nr. T1-9 

Švenčionys 
 
 

įvyko 2024 m. lapkričio 7 d.  
– 10.00 val. 

džio pirmininkas – Rimantas Klipčius, savivaldybės meras.
džio sekretorė – Miranda Gotovskienė, savivaldybės administracijos 

specialistė. 
 rajono savivaldybės tarybą išrinkti 25 nariai, posėdyje dalyvauja 25

dyje dalyvauja: rajono savivaldybės administracijos skyrių ved

čius. Siūlo pradėti rajono savivaldybės tarybos posė
BALSAVO: UŽ – 25 (Šarūnas Birutis, Arūnas Čenkus, Janina Deveikien

ė Grincevičienė, Edvard Jedinskij, Vladislav Jedinskij
Jolanta Jurkuvėnienė, Valdemaras Kasperovič, Simona Kazlien

Viktoras Meškauskas, Edita Meškovienė, Vida Rastenienė
Gintautas Steckis, Pavel Trusov, Vytautas Vaitkevičius, Bronislovas Vilimas

Tomas Žigas, Dovilė Žižienė), PRIEŠ – nėra, SUSILAIK
ĘSTA. Pradėti posėdį.  

ėdžio pradžioje savivaldybės meras Rimantas Klipč
į, Viktorą Meškauską ir Vladislavą Jedinskį praė

ų rajono savivaldybės meras Rimantas Klipčius pasveikino tarybos nar
ėjus rinkimus ir tapus LR Seimo nariu.  

čius praneša, kad spalio 17 dieną buvo gautas tarybos mažumos prašymas 
surengti tarybos mažumos valandą. Buvo įvardinti asmenys, kuriems 

rajono savivaldybės meras, vicemerė, vicemeras, savivaldyb
ekonomikos, aplinkos apsaugos ir kaimo reikalų komiteto pirmininkė

ros, sveikatos ir socialinės apsaugos komiteto pirmininkas. Šis 
čiau jis neatitinka Švenčionių rajono savivaldybės tarybos veiklos reglamento 

. Tarybos mažuma nepateikė klausimų, kad į juos b
tarybos mažumos valandos metu. Tačiau buvo susisiekta su tarybos mažum

pateikti klausimus, į kuriuos būtų galima deramai pasiruošti atsakyti.

čius kreipėsi į tarybos mažumą, kad mažuma pagal savivaldyb
ą pateiktų sąrašus klausimų, kuriems galima būtų pasiruošti ir 

tsakyti tarybos mažumos valandos metu. 

darbotvarkė buvo sudaryta iš 11 klausimų.  

ĖS TARYBA 

ės meras. 
administracijos Bendrojo 

ėdyje dalyvauja 25 tarybos nariai 

s administracijos skyrių vedėjai ir kiti svečiai.   

s tarybos posėdį ir dėl to balsuoti.  
Janina Deveikienė, Renata 

Vladislav Jedinskij, Andrejus Junda, 
Simona Kazlienė, Rimas 

, Vida Rastenienė, Jolanta Razmienė, 
Bronislovas Vilimas, Edvard Voršinski, 

ėra, SUSILAIKĖ – nėra. 

s meras Rimantas Klipčius pasveikino tarybos 
į praėjusių gimtadienių proga. 
čius pasveikino tarybos narį 

 buvo gautas tarybos mažumos prašymas 
kuriems gali būti pateikiami 

, vicemeras, savivaldybės Biudžeto, 
 komiteto pirmininkė, taip pat Švietimo, 

s apsaugos komiteto pirmininkas. Šis prašymas buvo 
ės tarybos veiklos reglamento 
į juos būtų pasiruošta atsakyti 

ažuma ir tarybos mažuma 
 galima deramai pasiruošti atsakyti.  

, kad mažuma pagal savivaldybės tarybos 
ū ų pasiruošti ir į juos deramai 
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DARBOTVARKĖ:  
1. Dėl pagalbos pinigų skyrimo ir mokėjimo Švenčionių rajono savivaldybėje tvarkos 

aprašo patvirtinimo. 
2. Dėl Švenčionių rajono savivaldybės tarybos 2024 m. birželio 27 d. sprendimo Nr. T-

166 „Dėl ilgalaikio materialaus turto perėmimo Švenčionių rajono savivaldybės nuosavybėn ir jo 
perdavimo valdyti, naudoti ir disponuoti juo patikėjimo teise“ pakeitimo. 

3. Dėl pritarimo projekto „Švenčionių miesto kultūros objektų pritaikymas lankymui“ 
įgyvendinimui. 

4. Dėl Švenčionių rajono savivaldybės tarybos 2024 m. vasario 1 d. sprendimo Nr. T-1 
„Dėl Švenčionių rajono savivaldybės 2024–2026 metų strateginio veiklos plano patvirtinimo“ 
pakeitimo. 

5. Dėl Šilumos tiekimo licencijos pakeitimo. 
6. Dėl UAB „Švenčionių komunalinis centras“  šilumos  kainos  dedamųjų   nustatymo. 
7. Dėl Švenčionių rajono savivaldybės tarybos 2024 m.  rugsėjo 26 d. sprendimo Nr. T-

256 ,,Dėl Švenčionių rajono savivaldybės turto investavimo ir  UAB „Švenčionių komunalinis 
centras“ įstatinio kapitalo didinimo“ patikslinimo. 

8. Dėl patalpų Pašto g. 1-10, Pabradės mieste, valstybinės žemės plote (nesuformuotu 
sklypu) perleidimo. 

9. Dėl savivaldybei nuosavybės teise priklausančio būsto pardavimo. 
10. Dėl pritarimo įkeitimui (maksimaliai hipotekai). 
11. Dėl Švenčionių rajono savivaldybės tarybos 2023 m. kovo 30 d. sprendimo Nr. T-51 

„Dėl Švenčionių rajono savivaldybės tarybos veiklos reglamento patvirtinimo“ pakeitimo. 
 

Rimantas Klipčius. Ar yra kokių klausimų dėl posėdžio darbotvarkės? 
Andrejus Junda atsako, kad posėdžio pabaigoje turės pareiškimą.  
Edita Meškovienė praneša, kad posėdžio pabaigoje turės pareiškimą. 
Pavel Trusov praneša, kad posėdžio pabaigoje turės pareiškimą.  
Antonij Jundo parneša, kad posėdžio pabaigoje turės pareiškimą 
Edvardas Voršinski praneša, kad posėdžio pabaigoje turės pareiškimą. 
Šarūnas Birutis praneša, kad posėdžio pabaigoje turės pareiškimą. 
Rimantas Klipčius praneša, kad posėdžio pabaigoje turės pareiškimą.  

 
Rimantas Klipčius. Siūlo balsuoti dėl posėdžio darbotvarkės su pareiškimais posėdžio 

pabaigoje. 
 
BALSAVO: UŽ – 20 (Arūnas Čenkus, Janina Deveikienė, Renata Grigianecienė, 

Danguolė Grincevičienė, Edvard Jedinskij, Vladislav Jedinskij, Jolanta Jurkuvėnienė, 
Valdemaras Kasperovič, Simona Kazlienė, Rimas Klipčius, Viktoras Meškauskas, Edita 
Meškovienė, Vida Rastenienė, Jolanta Razmienė, Gintautas Steckis, Vytautas Vaitkevičius, 
Bronislovas Vilimas, Zenonas Zenkevičius, Tomas Žigas, Dovilė Žižienė), PRIEŠ – nėra, 
SUSILAIKĖ –5 (Šarūnas Birutis, Andrejus Junda, Antonij Jundo, Pavel Trusov, Edvard 
Voršinski). 

NUSPRĘSTA. Pritarti posėdžio darbotvarkei su pareiškimais posėdžio pabaigoje. 
 
Rimantas Klipčius. Paaiškina, kad pagal Švenčionių rajono savivaldybės tarybos veiklos 

reglamento reikalavimus reikia patvirtinti posėdžio darbo reglamentą.  
Pranešėjui pristatyti klausimą (sprendimo projektą) skirti 3 minutes, tarybos nariui 

paklausti (klausimui) skirti 2 minutes, pranešėjui atsakyti į klausimą skirti 3 minutes. 
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Tarybos narys pasisakyti gali 3 minutes. 
Tarybos narių frakcijų ir tarybos narių grupės, mišrios grupės vardu pasisakymui skirti 3 

minutes, prieš pasisakymą informuojant, kad bus kalbama frakcijos ar grupės vardu. 
Tarybos narys gali paklausti 1 kartą, 1 kartą pasisakyti ir 1 kartą pareikšti repliką po 

balsavimo. Replikai gali būti suteikiama 1 minutė.  
Pertraukas siūlo skelbti kas 1,5 val. darbo. 
 
Rimantas Klipčius. Siūlo balsuoti dėl reglamento. 
BALSAVO: UŽ – 25 (Šarūnas Birutis, Arūnas Čenkus, Janina Deveikienė, Renata 

Grigianecienė, Danguolė Grincevičienė, Edvard Jedinskij, Vladislav Jedinskij, Andrejus Junda, 
Antonij Jundo, Jolanta Jurkuvėnienė, Valdemaras Kasperovič, Simona Kazlienė, Rimas 
Klipčius, Viktoras Meškauskas, Edita Meškovienė, Vida Rastenienė, Jolanta Razmienė, 
Gintautas Steckis, Pavel Trusov, Vytautas Vaitkevičius, Bronislovas Vilimas, Edvard Voršinski, 
Zenonas Zenkevičius, Tomas Žigas, Dovilė Žižienė), PRIEŠ – nėra, SUSILAIKĖ – nėra. 

NUSPRĘSTA. Pritarti. 
  
Rimantas Klipčius pristato pirmąjį darbotvarkės klausimą.  

 
1. SVARSTYTA. Dėl pagalbos pinigų skyrimo ir mokėjimo Švenčionių rajono 

savivaldybėje tvarkos aprašo patvirtinimo. 
 
Sprendimo projektą pristatė Eglė Jakštaitė-Rouda, savivaldybės administracijos 

Socialinės paramos skyriaus vedėja. 
 
BALSAVO: UŽ – 20 (Šarūnas Birutis, Renata Grigianecienė, Danguolė Grincevičienė, 

Edvard Jedinskij, Vladislav Jedinskij, Andrejus Junda, Antonij Jundo, Jolanta Jurkuvėnienė, 
Simona Kazlienė, Viktoras Meškauskas, Edita Meškovienė, Vida Rastenienė, Jolanta Razmienė, 
Gintautas Steckis, Pavel Trusov, Vytautas Vaitkevičius, Bronislovas Vilimas, Zenonas 
Zenkevičius, Tomas Žigas, Dovilė Žižienė), PRIEŠ – nėra, SUSILAIKĖ – nėra, BALSAVIME 
NEDALYVAVO – 5 (Arūnas Čenkus, Janina Deveikienė, Valdemaras Kasperovič, Rimas 
Klipčius, Edvard Voršinski). 

NUSPRĘSTA. Pritarti su pakeitimais. 
 

2. SVARSTYTA. Dėl Švenčionių rajono savivaldybės tarybos 2024 m. birželio 27 d. 
sprendimo Nr. T-166 „Dėl ilgalaikio materialaus turto perėmimo Švenčionių rajono savivaldybės 
nuosavybėn ir jo perdavimo valdyti, naudoti ir disponuoti juo patikėjimo teise“ pakeitimo. 

 
Sprendimo projektą pristatė Petras Slabada, savivaldybės administracijos Švietimo, 

kultūros ir sporto skyriaus vyriausiasis specialistas, laikinai vykdantis skyriaus vedėjo funkcijas. 
 
BALSAVO: UŽ – 25 (Šarūnas Birutis, Arūnas Čenkus, Janina Deveikienė, Renata 

Grigianecienė, Danguolė Grincevičienė, Edvard Jedinskij, Vladislav Jedinskij, Andrejus Junda, 
Antonij Jundo, Jolanta Jurkuvėnienė, Valdemaras Kasperovič, Simona Kazlienė, Rimas 
Klipčius, Viktoras Meškauskas, Edita Meškovienė, Vida Rastenienė, Jolanta Razmienė, 
Gintautas Steckis, Pavel Trusov, Vytautas Vaitkevičius, Bronislovas Vilimas, Edvard Voršinski, 
Zenonas Zenkevičius, Tomas Žigas, Dovilė Žižienė), PRIEŠ – nėra, SUSILAIKĖ – nėra. 

NUSPRĘSTA. Pritarti su pakeitimais. 
 
3. SVARSTYTA. Dėl pritarimo projekto „Švenčionių miesto kultūros objektų 

pritaikymas lankymui“ įgyvendinimui. 
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Sprendimo projektą pristatė Vaida Babrauskienė, savivaldybės administracijos 
Strateginio planavimo ir investicijų skyriaus vedėja. 

Pasisakė: Rimantas Klipčius, Simona Kazlienė. 
 
BALSAVO: UŽ – 25 (Šarūnas Birutis, Arūnas Čenkus, Janina Deveikienė, Renata 

Grigianecienė, Danguolė Grincevičienė, Edvard Jedinskij, Vladislav Jedinskij, Andrejus Junda, 
Antonij Jundo, Jolanta Jurkuvėnienė, Valdemaras Kasperovič, Simona Kazlienė, Rimas 
Klipčius, Viktoras Meškauskas, Edita Meškovienė, Vida Rastenienė, Jolanta Razmienė, 
Gintautas Steckis, Pavel Trusov, Vytautas Vaitkevičius, Bronislovas Vilimas, Edvard Voršinski, 
Zenonas Zenkevičius, Tomas Žigas, Dovilė Žižienė), PRIEŠ – nėra, SUSILAIKĖ – nėra. 

NUSPRĘSTA. Pritarti. 
 
4. SVARSTYTA. Dėl Švenčionių rajono savivaldybės tarybos 2024 m. vasario 1 d. 

sprendimo Nr. T-1 „Dėl Švenčionių rajono savivaldybės 2024–2026 metų strateginio veiklos 
plano patvirtinimo“ pakeitimo. 

 
Rimantas Klipčius praneša, kad nuo šio klausimo svarstymo nori nusišalinti dauguma 

tarybos narių, tad reikia balsuoti dėl balsavimo iš esmės.  
BALSAVO: UŽ – 25 (Šarūnas Birutis, Arūnas Čenkus, Janina Deveikienė, Renata 

Grigianecienė, Danguolė Grincevičienė, Edvard Jedinskij, Vladislav Jedinskij, Andrejus Junda, 
Antonij Jundo, Jolanta Jurkuvėnienė, Valdemaras Kasperovič, Simona Kazlienė, Rimas 
Klipčius, Viktoras Meškauskas, Edita Meškovienė, Vida Rastenienė, Jolanta Razmienė, 
Gintautas Steckis, Pavel Trusov, Vytautas Vaitkevičius, Bronislovas Vilimas, Edvard Voršinski, 
Zenonas Zenkevičius, Tomas Žigas, Dovilė Žižienė), PRIEŠ – nėra, SUSILAIKĖ – nėra. 

NUSPRĘSTA. Pritarti. 
 
Sprendimo projektą pristatė Vaida Babrauskienė, savivaldybės administracijos 

Strateginio planavimo ir investicijų skyriaus vedėja. 
 
Pasisakė: Edvard Voršinski, Rimantas Klipčius. 
 
BALSAVO: UŽ – 25 (Šarūnas Birutis, Arūnas Čenkus, Janina Deveikienė, Renata 

Grigianecienė, Danguolė Grincevičienė, Edvard Jedinskij, Vladislav Jedinskij, Andrejus Junda, 
Antonij Jundo, Jolanta Jurkuvėnienė, Valdemaras Kasperovič, Simona Kazlienė, Rimas 
Klipčius, Viktoras Meškauskas, Edita Meškovienė, Vida Rastenienė, Jolanta Razmienė, 
Gintautas Steckis, Pavel Trusov, Vytautas Vaitkevičius, Bronislovas Vilimas, Edvard Voršinski, 
Zenonas Zenkevičius, Tomas Žigas, Dovilė Žižienė), PRIEŠ – nėra, SUSILAIKĖ – nėra. 

NUSPRĘSTA. Pritarti. 
 
 
5. SVARSTYTA. Dėl Šilumos tiekimo licencijos pakeitimo. 
 
Sprendimo projektą pristatė Rasa Bliūdžiuvienė, savivaldybės administracijos Mokesčių 

ir turto skyriaus vedėja. 
 
BALSAVO: UŽ – 22 (Šarūnas Birutis, Arūnas Čenkus, Janina Deveikienė, Renata 

Grigianecienė, Danguolė Grincevičienė, Andrejus Junda, Antonij Jundo, Jolanta Jurkuvėnienė, 
Valdemaras Kasperovič, Simona Kazlienė, Rimas Klipčius, Viktoras Meškauskas, Edita 
Meškovienė, Vida Rastenienė, Jolanta Razmienė, Pavel Trusov, Vytautas Vaitkevičius, 
Bronislovas Vilimas, Edvard Voršinski, Zenonas Zenkevičius, Tomas Žigas, Dovilė Žižienė), 
PRIEŠ – nėra, SUSILAIKĖ – nėra, BALSAVIME NEDALYVAVO – 3 (Edvard Jedinskij, 
Vladislav Jedinskij, Gintautas Steckis). 



5 
 

NUSPRĘSTA. Pritarti. 
6. SVARSTYTA. Dėl UAB „Švenčionių komunalinis centras“  šilumos  kainos  

dedamųjų   nustatymo. 
 
Sprendimo projektą pristatė Rasa Bliūdžiuvienė, savivaldybės administracijos Mokesčių 

ir turto skyriaus vedėja. 
 
Pasisakė: Andrejus Junda, Rimantas Klipčius.  
 
BALSAVO: UŽ – 20 (Šarūnas Birutis, Arūnas Čenkus, Janina Deveikienė, Renata 

Grigianecienė, Andrejus Junda, Antonij Jundo, Jolanta Jurkuvėnienė, Valdemaras Kasperovič, 
Simona Kazlienė, Rimas Klipčius, Viktoras Meškauskas, Edita Meškovienė, Vida Rastenienė, 
Jolanta Razmienė, Pavel Trusov, Vytautas Vaitkevičius, Bronislovas Vilimas, Zenonas 
Zenkevičius, Tomas Žigas, Dovilė Žižienė), PRIEŠ – nėra, SUSILAIKĖ – nėra, BALSAVIME 
NEDALYVAVO – 5 (Danguolė Grincevičienė, Edvard Jedinskij, Vladislav Jedinskij, Gintautas 
Steckis, Edvard Voršinski).  

NUSPRĘSTA. Pritarti. 
 
7. SVARSTYTA. Dėl Švenčionių rajono savivaldybės tarybos 2024 m.  rugsėjo 26 d. 

sprendimo Nr. T-256 ,,Dėl Švenčionių rajono savivaldybės turto investavimo ir  UAB 
„Švenčionių komunalinis centras“ įstatinio kapitalo didinimo“ patikslinimo. 

 
Sprendimo projektą pristatė Rasa Bliūdžiuvienė, savivaldybės administracijos Mokesčių 

ir turto skyriaus vedėja. 
 
BALSAVO: UŽ – 22 (Šarūnas Birutis, Arūnas Čenkus, Janina Deveikienė, Renata 

Grigianecienė, Danguolė Grincevičienė, Andrejus Junda, Antonij Jundo, Jolanta Jurkuvėnienė, 
Valdemaras Kasperovič, Simona Kazlienė, Rimas Klipčius, Viktoras Meškauskas, Edita 
Meškovienė, Vida Rastenienė, Jolanta Razmienė, Pavel Trusov, Vytautas Vaitkevičius, 
Bronislovas Vilimas, Edvard Voršinski, Zenonas Zenkevičius, Tomas Žigas, Dovilė Žižienė), 
PRIEŠ – nėra, SUSILAIKĖ – nėra, BALSAVIME NEDALYVAVO – 3 (Edvard Jedinskij, 
Vladislav Jedinskij, Gintautas Steckis). 

NUSPRĘSTA. Pritarti. 
 
8. SVARSTYTA. Dėl patalpų Pašto g. 1-10, Pabradės mieste, valstybinės žemės plote 

(nesuformuotu sklypu) perleidimo. 
 
Rimantas Klipčius praneša, kad nuo šio klausimo svarstymo nori nusišalinti tarybos 

narė Edita Meškovienė. 
Edita Meškovienė nori nusišalinti nuo klausimo svarstymo, nes šitame pastate 

sutuoktinis turi patalpas. 
BALSAVO: UŽ – 22 (Šarūnas Birutis, Arūnas Čenkus, Janina Deveikienė, Renata 

Grigianecienė, Danguolė Grincevičienė, Edvard Jedinskij, Vladislav Jedinskij, Andrejus Junda, 
Antonij Jundo, Jolanta Jurkuvėnienė, Valdemaras Kasperovič, Simona Kazlienė, Viktoras 
Meškauskas, Vida Rastenienė, Jolanta Razmienė, Pavel Trusov, Vytautas Vaitkevičius, 
Bronislovas Vilimas, Edvard Voršinski, Zenonas Zenkevičius, Tomas Žigas, Dovilė Žižienė), 
PRIEŠ – nėra, SUSILAIKĖ – nėra, NEBALSAVO – 2 (Rimas Klipčius, Edita Meškovienė), 
BALSAVIME NEDALYVAVO – 1 (Gintautas Steckis). 

NUSPRĘSTA. Pritarti. 
 
Sprendimo projektą pristatė Rasa Bliūdžiuvienė, savivaldybės administracijos Mokesčių 

ir turto skyriaus vedėja. 
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BALSAVO: UŽ – 23 (Šarūnas Birutis, Arūnas Čenkus, Janina Deveikienė, Renata 

Grigianecienė, Danguolė Grincevičienė, Edvard Jedinskij, Vladislav Jedinskij, Andrejus Junda, 
Antonij Jundo, Jolanta Jurkuvėnienė, Valdemaras Kasperovič, Simona Kazlienė, Rimas 
Klipčius, Viktoras Meškauskas, Vida Rastenienė, Jolanta Razmienė, Pavel Trusov, Vytautas 
Vaitkevičius, Bronislovas Vilimas, Edvard Voršinski, Zenonas Zenkevičius, Tomas Žigas, 
Dovilė Žižienė), PRIEŠ – nėra, SUSILAIKĖ – nėra, BALSAVIME NEDALYVAVO – 2 (Edita 
Meškovienė, Gintautas Steckis). 

NUSPRĘSTA. Pritarti. 
 
9. SVARSTYTA. Dėl savivaldybei nuosavybės teise priklausančio būsto pardavimo. 
 
Sprendimo projektą pristatė Rasa Bliūdžiuvienė, savivaldybės administracijos Mokesčių 

ir turto skyriaus vedėja. 
 
Pasisakė: Pavel Trusov, Šarūnas Birutis, Rimantas Klipčius, Simona Kazlienė. 
 
BALSAVO: UŽ – 23 (Šarūnas Birutis, Arūnas Čenkus, Janina Deveikienė, Renata 

Grigianecienė, Danguolė Grincevičienė, Edvard Jedinskij, Vladislav Jedinskij, Andrejus Junda, 
Antonij Jundo, Valdemaras Kasperovič, Simona Kazlienė, Rimas Klipčius, Viktoras 
Meškauskas, (Edita Meškovienė, Vida Rastenienė, Jolanta Razmienė, Pavel Trusov, Vytautas 
Vaitkevičius, Bronislovas Vilimas, Edvard Voršinski, Zenonas Zenkevičius, Tomas Žigas, 
Dovilė Žižienė), PRIEŠ – nėra, SUSILAIKĖ – nėra, NEBALSAVO – 1 (Jolanta Jurkuvėnienė) 
,BALSAVIME NEDALYVAVO – 1 (Gintautas Steckis).  

NUSPRĘSTA. Pritarti. 
 
10. SVARSTYTA. Dėl pritarimo įkeitimui (maksimaliai hipotekai). 
 
Sprendimo projektą pristatė Vygandas Kastanauskas, savivaldybės administracijos 

Teisės ir civilinės metrikacijos skyriaus vedėjas. 
 
BALSAVO: UŽ – 21 (Šarūnas Birutis, Arūnas Čenkus, Janina Deveikienė, Renata 

Grigianecienė, Danguolė Grincevičienė, Jolanta Jurkuvėnienė, Andrejus Junda, Antonij Jundo, 
Valdemaras Kasperovič, Simona Kazlienė, Rimas Klipčius, Viktoras Meškauskas, (Edita 
Meškovienė, Vida Rastenienė, Pavel Trusov, Vytautas Vaitkevičius, Bronislovas Vilimas, 
Edvard Voršinski, Zenonas Zenkevičius, Tomas Žigas, Dovilė Žižienė), PRIEŠ – nėra, 
SUSILAIKĖ – nėra, BALSAVIME NEDALYVAVO – 4 (Edvard Jedinskij, Vladislav Jedinskij, 
Jolanta Razmienė, Gintautas Steckis). 

NUSPRĘSTA. Pritarti. 
 
11. SVARSTYTA. Dėl Švenčionių rajono savivaldybės tarybos 2023 m. kovo 30 d. 

sprendimo Nr. T-51 „Dėl Švenčionių rajono savivaldybės tarybos veiklos reglamento 
patvirtinimo“ pakeitimo. 

 
Rimantas Klipčius praneša, kad nuo šio klausimo svarstymo nori nusišalinti dauguma 

tarybos narių, tad reikia balsuoti dėl balsavimo iš esmės.  
 

BALSAVO: UŽ – 23 (Šarūnas Birutis, Arūnas Čenkus, Janina Deveikienė, Renata 
Grigianecienė, Danguolė Grincevičienė, Edvard Jedinskij, Vladislav Jedinskij, Andrejus Junda, 
Antonij Jundo, Jolanta Jurkuvėnienė, Valdemaras Kasperovič, Simona Kazlienė, Rimas 
Klipčius, Viktoras Meškauskas, Edita Meškovienė, Vida Rastenienė, Gintautas Steckis, Pavel 
Trusov, Vytautas Vaitkevičius, Bronislovas Vilimas, Edvard Voršinski, Zenonas Zenkevičius, 
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Tomas Žigas), PRIEŠ – nėra, SUSILAIKĖ – nėra, NEBALSAVO – 1 (Dovilė Žižienė), 
BALSAVIME NEDALYVAVO – 1 (Jolanta Razmienė). 

NUSPRĘSTA. Pritarti. 
 

Sprendimo projektą pristatė Vygandas Kastanauskas, savivaldybės administracijos 
Teisės ir civilinės metrikacijos skyriaus vedėjas. 

 
BALSAVO: UŽ – 24 (Šarūnas Birutis, Arūnas Čenkus, Janina Deveikienė, Renata 

Grigianecienė, Danguolė Grincevičienė, Edvard Jedinskij, Vladislav Jedinskij, Andrejus Junda, 
Antonij Jundo, Jolanta Jurkuvėnienė, Valdemaras Kasperovič, Simona Kazlienė, Rimas 
Klipčius, Viktoras Meškauskas, Edita Meškovienė, Vida Rastenienė, Gintautas Steckis, Pavel 
Trusov, Vytautas Vaitkevičius, Bronislovas Vilimas, Edvard Voršinski, Zenonas Zenkevičius, 
Tomas Žigas, Dovilė Žižienė,), PRIEŠ – nėra, SUSILAIKĖ – nėra, BALSAVIME 
NEDALYVAVO – 1 (Jolanta Razmienė). 

NUSPRĘSTA. Pritarti. 
 
Rimantas Klipčius prašo tarybos narių teikti pareiškimus.  

 
Andrejus Junda. Švenčionių rajono Etikos komisijos pirmininkei Editai Meškovienei 

dėl tarybos narių elgesio. Aš, Švenčionių rajono savivaldybės tarybos narys Andrejus Junda, 
pareiškiu, kad šių metų spalio 27 dieną 12 valandą, vykstant LR Seimo rinkimų antrajam turui, 
atvykęs savo nuosavu automobiliu į Švenčionėlių miestą buvau pasitiktas ypač nesvetingai. 
Norėjau apsisukti Geležinkelio stoties automobilių stovėjimo aikštelėje, Priestočio g., 1 
Švenčionėliai. Staiga buvau užblokuotas kelių automobilių, privažiavusių itin arti iš visų pusių ir 
privertusių mane sustoti. Pravažiavimą blokavo su automobiliu Volvo, iš keleivio pusės išlipo 
man pažįstamas asmuo, Švenčionių rajono savivaldybės tarybos narys Gintautas Steckis, kuris 
ėmė šaukti, liepė važiuoti į Pabradę ir pravardžiavo necenzūriniais žodžiais. Po kiek laiko 
Gintautas grįžo į Volvo, kurį vairavo kitas Švenčionių rajono savivaldybės tarybos narys Tomas 
Žigas. Atsilaisvinus keliui baigiau apsisukimo manevrą ir nuvažiavau į Pašaminės kaimą. Tačiau 
tas pats Volvo automobilis su dviem tarybos nariais mane sekė sukeldami moralinį spaudimą. 
Kadangi vežiau rinkimų stebėtoją ir mūsų tikslas buvo aplankyti rinkimų apylinkes, po 
Pašaminės kaimo vėl grįžau į Švenčionėlius, kur buvau pasitiktas tų pačių minėtų tarybos narių  
ir lydimas po visą miestą. Įvertinęs visą situaciją ir pavojų nusprendžiau informuoti policiją, tada 
persekiojimas iš karto baigėsi. Visas šitas įvykis yra nufilmuotas ir patalpintas mano, Andrejaus 
Junda Facebook paskyroje. Šiuo pareiškimu noriu pažymėti, kad buvo pažeminta mano, kaip 
Valstybės politiko ir tarybos nario, garbė bei orumas, toks tarybos narių negarbingas ir 
netinkamas elgesys menkina mūsų visų politikų įvaizdį ir pasitikėjimą. Prašau Etikos komisijos 
narių apsvarstyti ir įvertinti Gintauto Steckio ir Tomo Žigo elgesį bei nustatyti, ar jis 
neprieštarauja LR valstybės politiko elgesio kodekso 4 str. „Valstybės politiko elgesio principai“ 
reikalavimams.   

Edita Meškovienė. 2023 kovo mėnesį pradėjo veikti Švenčionių rajono sveikatos 
centras, į kurio sudėtį buvo sujungti Švenčionių rajono pirminės sveikatos priežiūros centras ir 
Švenčionių ligoninė. Jungiant dvi įstaigas buvo iškelti dideli tikslai dėl paslaugų prieinamumo ir 
teikimo kokybės. Numatant paslaugų paketą, jame viena iš paslaugų yra skubi pagalba. Šiai 
dienai situacija yra tokia, kad girdime begalę nusiskundimų nuo paslaugas norinčių ir privalančių 
jas gauti Švenčionių rajono savivaldybės gyventojų. Nuolatiniai nusiskundimai kelia dideles 
abejones, ar pasirinktas pertvarkos modelis yra funkcionalus, ar paslaugų gavėjai gauna 
privalomas paslaugas laiku ir kokybiškas. Vienas iš paskutinių pavyzdžių, kuomet su sužeista 
ranka, kraujuojančia žaizda į Sveikatos centrą kreipėsi žmogus, negavęs jokios pagalbos, nei 
skubios, jokios. Gavęs tik komentarus, kad turėtų vykti arba į Vilnių, arba į Uteną. Ir su 
kraujuojančia žaizda žmogus privalėjo ieškoti transporto ir vykti visiškai į kitą miestą, kuriame 
jam buvo suteikta pirmoji pagalba. Nuolatiniai skundai yra ir dėl Pabradės konsultacijų 
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poliklinikos darbo. Susirgus gydytojai, niekas gydytojos nepavaduoja ir ligoniai neturi į ką 
kreiptis. Susirgus laborantui sunkios būklės ligoniai neturi galimybės atlikti jokių tyrimų. 
Trūksta ir informacijos sklaidos, menkai informatyvus yra ir Švenčionių sveikatos centro 
internetinis puslapis. Trumpai tariant situacija prasta ir kasdien blogėja – siūlome sušaukti rajono 
savivaldybės Kolegijos posėdį, apsvarstyti esamą situaciją, priimti konkrečius sprendimus ir su 
tais sprendimais supažindinti rajono gyventojus.  
Pavel Trusov. Pareiškimas dėl Švenčionių rajono savivaldybės pasitelkiamų teisinių paslaugų ir 
Mažumos valandos rengimo. Švenčionių rajono savivaldybės administracijos vienas iš skyrių – 
Teisės ir civilinės metrikacijos skyrius, kuriame dirba keturi specialistai, vadovaujantis jų 
nuostatais, tiksliau, 7.2 punktu, matoma, kad vienas iš skyriaus uždavinių yra atstovavimas 
savivaldybei ir savivaldybės institucijoms teisme. Iš funkcijų matome, kad Teisės ir civilinės 
metrikacijos skyrius pagal atskirus įgaliojimus atstovauja savivaldybei bei savivaldybės 
administracijai teismuose, kitose teisėsaugos įstaigose, rengia su tuo susijusius dokumentus. Bet 
Švenčionių rajono savivaldybė vis dėlto perka gana brangias teisines paslaugas. Pasižiūrėję vien 
mažos vertės pirkimus, kurie skelbiami Švenčionių rajono savivaldybės tinklalapyje, matome, 
kad iš tos pačios advokatų kontoros sutarčių sudaryta už trisdešimt tris tūkstančius devynis 
šimtus septyniasdešimt devynis eurus. Tai yra trys pirkimai – nuo devynių tūkstančių devynių 
šimtų iki dvylikos tūkstančių. Labai keistai atrodo, kad Teisės ir civilinės metrikacijos skyrius 
rengia Savivaldybės tarybos veiklos reglamentą, teikia jo pataisas, ir kai tarybos nariai pasikreipė 
dėl galimo Tarybos veiklos reglamento neatitikimo teisės aktams, teisme atstovauja jau 
samdomas advokatas, o ne Teisės ir civilinės metrikacijos skyrius. Pasižiūrėjus į advokato 
skelbiamą specializaciją, kur specializuojasi – nurodoma, kad specializuojasi Verslo ginčų ir 
Komercinės teisės srityje. Dėl Mažumos valandos – tarybos mažumos atstovams rugsėjo mėnesį 
paprašius Mažumos valandos ir vadovaujantis reglamente nurodytu punktu buvo atsisakyta 
surengti Mažumos valandą motyvuojant tuo, kad nenurodyti asmenys. Spalio mėnesį pasikreipus 
atsisakyta surengti Mažumos valandą motyvuojant tuo, kad nenurodyti klausimai. Bet 
keisčiausia tai, kad samdomas advokatas atsiliepime teismui nurodo – „Pažymėtina tai, kad 
priimto sprendimo tikslas plėtoti demokratiją, užtikrinant savivaldybės tarybos mažumos 
nariams teisę vykdyti savo pareigas ir dalyvauti savivaldoje, pareikšti klausimus, bei nuomonę 
dėl savivaldos problemų priimtų sprendimų, kuriame numatyta, kad meras savo iniciatyva likus 
mėnesiui iki pusės metų pabaigos organizuoja tarybos mažumos valandą, iš esmės siekiame 
skatinti savivaldos nuomonių įvairovę“. Be kito ko, priešingai, negu ir patikslintame skunde 
teismui nurodo pareiškėjai – priimtu sprendimu nėra apribojamos ar suvaržomos tarybos 
mažumos teisės užduoti klausimus, kurie nebuvo pateikti raštu dešimt darbo dienų iki 
planuojamo tarybos posėdžio, kuriame organizuojama tarybos mažumos valanda. Tačiau, kaip ir 
pabrėžtina, nurodyta anksčiau, reglamento punktai nepaneigia ir neatima iš tarybos mažumos 
nario užduoti klausimus nesilaikant nustatytos tvarkos. Tai iš tiesų kreipiuosi į savivaldybės 
vadovus, merą pasitelkti atstovaujant teismuose Teisės ir civilinės metrikacijos skyrių, kuris 
žino, ką rašė Reglamente, ir Mažumos valandą rengti taip, kaip ir nurodo jūsų pasamdytas 
advokatas.   
Antonij Jundo. Meras Rimantas Klipčius praeitą tarybos posėdį labai akcentavo, kad rinkimuose 
nedalyvauja. Realybėje buvo visai kas kita. Rinkimai rinkimais, pagal logiką savivaldybėje 
neturėtų niekas sustoti, ypač savivaldybėje, kai vyksta Seimo rinkimai, bet pasakysiu tai, ką 
mačiau per šiuos rinkimus, dar nemačiau niekad. Taip įžūliai nieko nebijant naudoti visus 
įmanomus ir neįmanomus savivaldybės administracijos resursus nedrįstų nė vienas save 
gerbiantis Lietuvoje savivaldybės vadovas. Tačiau jums savigarba seniai jau svetimas žodis. Po 
pirmojo LR Seimo rinkimų turo darbo metu važiuojate į Molėtų savivaldybę ir prašote mero 
palaikymo tuometiniam kandidatui į Seimą Erikui Demidovui. Bet vietoj to, kad rūpintumėtės 
savo rajono gyventojų gerove ir vykdytute savo tiesiogines pareigas, jūs net nesušaukėte Tarybos 
posėdžio prisidengdami tuo, kad specialistai paruošė mažai klausimų. O kada specialistams 
rengti klausimus, kai visi išvaryti agituoti už jūsų stumiamą kandidatą. Visi seniūnai, kiti 
administracijos darbuotojai, vadovai, priversti imti atostogas, kad galėtų vėl agituoti, o ne ilsėtis 
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nuo darbo, kas jiems ir priklausytų. Ar jums pažįstamas žodis mobingas? Ką jis reiškia? Gal 
norite pasakyti, kad visų savivaldybės įstaigų vadovai ir specialistai, suvežti į Molėtus per 
debatus, atvažiavo savo noru? Tikrai netikiu, kaip netikiu, kad Erikas Demidovas apmokės visas 
sąskaitas savivaldybės įmonei už naudotą techniką ir žmogiškuosius resursus, kur irgi darbo 
metu kabino plakatus ir įrenginėjo stendus pakelėse. O kas patikrins, kad Erikas neagitavo 
rinkėjų savo darbo metu, kai darbovietėje parašyta, kad dirba, bet mums tik pasidomėjus iškart, 
tą pačią minutę, tą pačią akimirką, jau atostogauja. Sutapimas? Manau, kad ne. Kaip jūs 
neišnaudotumėte visus savivaldybės žmogiškuosius išteklius, darbuotojai tikrai pavargo ir 
produktyvumo iš jų nelaukite, nevaldote visiškai situacijos rajone, ką ir rinkimai parodė, jūsų 
saulė jau po truputį leidžiasi. 
Edvard Voršinski. Mūsų krašto žmonės mato, kaip Socialdemokratų partijos abiejų frakcijų 
tarybos nariai nuolatos stengiasi, kad Švenčionių rajono savivaldybė taptų labiau atvira, 
atsižvelgianti ir reaguojanti į visų gyventojų poreikius. Kasdien dirba dėl geresnio ir šviesesnio 
Švenčionių rajono rytojaus. Per šiuos rinkimus galima drąsiai konstatuoti, kad visuomenė 
pastebėjo tai, nuėjo balsuoti ir išlaikė demokratijos egzaminą. Pirmajame ture Socialdemokratų 
partija daugiamandatėje apygardoje Švenčionių rajone užtikrintai laimėjo ir čia gavo 2296 
Švenčionių rajono gyventojų balsus. O vienmandatėje apygardoje pirmajame ture – Šventos, 
Pabradės, Kranto, Švenčionių, Magūnų, Prienų ir Vidutinės, bei antrajame ture – Pabradės, 
Kranto, Magūnų, Prienų, Karažiškės ir Vidutinės rinkimų apylinkėse, taip pat laimėjo Lietuvos 
socialdemokratų partijos kandidatas. Dar kartą norisi pabrėžti, kad ne daugiamandatėje, o pagal 
pirmumo balsus, vienmandatėje Nalšios pietinėje rinkimų apygardoje laimėjo ir 2024–2028 metų 
Seimo kadencijos LR Seimo nariu tapo gerbiamas Šarūnas Birutis. Su kuo Švenčionių rajono 
gyventojus sveikinu, taip pat gerbiamą Šarūną, sveikinu ir linkiu kuo didžiausios sėkmės 
ateinančiuose darbuose. 
Šarūnas Birutis. Pirmiausia noriu visiems labai padėkoti, nes tai mano paskutinis posėdis čia, 
kaip tarybos nario. Padėkoti visiems, nors buvo visko, ir sutarimų, ir nesutarimų, bet matyt vis 
tiek viskas buvo daroma bendram labui, ir tikiuosi, kad viskas buvo daroma geranoriškai. Taip 
pat noriu ypatingai padėkoti administracijai, su kuria teko pusantrų metų dirbti, ačiū jums už 
didžiulį darbą, kurį atliekate rajono žmonių labui. Noriu ir atsiprašyti tų, kuriems nepatinka kas 
nors, ir tų, kurie ir dabar replikas mėto. Atsiprašau, gal ne visada įtinkame. Ir kaip opozicijos 
lyderis, kuris vadovavau opozicijai, galbūt neparankus, gal jums tai nepatinka, bet labai viliuosi, 
kad šito pakantumo išmoksite. Esate jauni, kai kas, kiti jau labiau patyrę, mokytis niekada 
nevėlu, nes pirmiausia pagarba oponentui, kolegai, tai yra svarbiausias politiko bruožas. Jeigu to 
neturite, geriau politikoje nebūti. Keli pastebėjimai. Mes atėjome į rinkimus su šūkiu 
„Atvirumas, skaidrumas, pilietiškumas“. Deja, turiu pasakyti, kad trūkumų šioje srityje – 
atvirumo,  
skaidrumo – yra. Ir taryboje kartais tikrai, sakykim, neatlieka viso savo darbo, nes visgi norėtųsi 
atvirų diskusijų, atvirų konstruktyvių pasiūlymų, ir tai būtų naudinga visiems, nes mes visi 
mokytumėmės visi tada. Tokie pavyzdžiai, kaip bandymas susidoroti su opozicijos lyderiu 
sugalvojant etikos pažeidimus, kurie po to buvo paneigti. Nors visi puikiai žinojo, kad nieko čia 
nebus, tiesiog atėmė administracinių resursų laiką ir blogiausia, kad tai savivaldos žmonių, ne 
tarybos narių. Atėmė finansinius resursus, atėmė ir mano laiką, rezultatas buvo aiškus. Kitas 
dalykas, procesas, apie kurį Pavelas kalbėjo – dėl Mažumos valandos. Žinokit, aš Seime jau tą 
klausimą iškėliau su tais, kurie tikrai supranta, kurie kuria įstatymus, tai visi rodė pirštais, kad 
būti taip negali, kad reiktų suderinti klausimus iš anksto, čia tas pats, kas Vyriausybės valandoje 
ministrai paprašytų, kad seimo nariai klausimus pateiktų iš anksto raštu, tai visi pirštais 
užbadytų, juoktųsi. Procesas yra teisme, aš manau, kad galbūt tai bus išaiškinta ir reglamentas 
bus pataisytas. Kitas dalykas, bandymai eskaluoti spaudoje. Iš šalies pasakysiu, iš tikrųjų, 
laikraštis tas kišeninis, mūsų vieno tarybos nario, jis yra atspindintis vieną nuomonę, jis yra 
viena partija – viena tiesa. Tai mes išgyvenome Lietuvoje jau prieš trisdešimt kelis metus. Deja, 
partijų sunykimas rajone yra didžiulė bėda. Dabar matau sėdinčius du, du ir bijau, kad jeigu vyks 
toliau tokie procesai, toliau tos diskusijos plačios gali nelikti. Gal aš klystu, labai norėčiau klysti, 
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bet aš galvoju, kad tiek daug žmonių galėtų būt... Lietuvoje vien rinkimuose dalyvauja dvylika 
partijų, pas mus čia yra tik keturios, ir viskas. Tai mano palinkėjimas – atraskime tų lyderių, 
atraskime tą įvairovę, nes tikrai diskutuoti sveika, tiek rajono valdžiai, tiek visiems bus į naudą. 
Kitas dalykas, rinkimai praėjo. Aš nenoriu kartotis, ką pasakė Antonij Jundo, bet iš šalies tai 
buvo tikrai neskanu. Tie naudojimai administracinių resursų, patikėkit, mes gi ne negyvenamoj 
saloj gyvenam, mes gi kalbamės su administracijos darbuotojais ir su kitais. Visgi, čia turėtų 
tokių dalykų nebūti. Politika, rinkimai yra rinkimais, savivaldybės administracijos darbas, netgi 
tarybos narių darbas turėtų nuo to nekentėti. Aš tikiuosi, kad taip ir bus, nes čia būtų sveika 
visiems. Aš esu optimistas ir idealistas, esu didžiulis optimistas, net Molėtuose tokių dalykų,  kur 
valdo konservatoriai trisdešimt su viršum metų, tas melagingas pasakymas, kad konservatoriai 
parėmė socialdemokratus Molėtuose, nors jie atsiribojo ir pasakė ir dėjo visas jėgas, nes jiems 
strategiškai buvo nenaudinga, kad socialdemokratai gautų dar vieną vietą. O laikraščiuose jūsų 
informacija yra tokia, kad susidėjo kartu, kad turi vicemerą, kas yra visiška apgaulė. Kad 
Šarūnas Birutis buvo išrinktas pirmame ture, tai yra visiška rinkėjų apgaulė. Nebuvo ir antram 
nebūtų išrinktas pagal sąrašą, taip apgaudinėti ir manipuliuoti žmonėmis tiesiog yra neleistina. 
Aš esu optimistas, tikiuosi, kad stebuklas įvyks, visi stebukladariai sėdi šioje salėje, linkiu 
visiems sveiko optimizmo, konstruktyvaus darbo ir tikrai pažadu visas savo jėgas skirti, kad 
padėčiau rajonui, rajono gyventojams ir tarybos nariams įgyvendinti savo pareigą ir teisę. Ačiū 
visiems labai, gerų darbų kartu.  
Rimantas Klipčius. Andrejus Junda aštuonerius metus komandos narys, bendražygis. 
Aštuonerius metus koja kojon, ranka rankon, stojau kaip mūru už šį žmogų, kiekvieną kartą, 
nuolat sulaukdamas įvairių komentarų, klausimų gyventojų. Žmogus, kuris komunalinio centro 
vadovas, ilgametis, kuris atsakingas už miesto tvarką, miesto priežiūrą, už gatvių valymą, už 
šlavimą, už vandens ūkį, už kitus dalykus. Gerbiamą Andrejų vertinu tikrai kaip profesionalą, per 
aštuonerius metus nemanau, kad buvo nors vienas didesnis konfliktas, visada draugiškai, visada 
be pykčio, į įvairias žmonių reakcijas reaguodavau, atsakydavau, kad, taip, visko gal negalima 
galbūt padaryti, galbūt galima geriau, stengiausi prie visų pusių susodinti visas šalis ir išspręsti 
tuos klausimus. Dabar Andrejaus komentarus skaitydamas kartais internete, tiesiog galvoju, kas 
pasikeitė. Aštuonerius metus viskas gerai, po metų viskas, tvanas, viskas priešingai, viskas 
blogai, vanduo staiga visur pablogėjo, visur gatvės neprižiūrėtos ar kiti dalykai. Man kartais 
keistai atrodo, kad žmonės geba per aštuonerius metus eiti koja kojon, o paskui staiga pasikeičia. 
Edvard Voršinski, tarybos narys, puikus mano draugas, kartu važiuojam į susitikimus į Lenkijos 
savivaldybes, kartu sutariam, kartu bendraujam, tikrai jį vertinu kaip puikų žmogų, ketverius 
metus buvęs seniūnas, žingsniuojam drauge šalia kartu, dabar jis staiga iš lenkų tampa 
socialdemokratu, dėkoja visiems, bet gerbiamas Edvardai, žinokite, kad rinkėjai vis dar galvoja, 
kad esate Lenkų partijos atstovas. Kuomet turėjau susitikimą su gyventojais Pabradėje, sako, jau 
buvo Edvardas Voršinskis, sako jisai Lenkas, sakau ne, ne Lenkas, jis dabar Socialdemokratas. 
Gerbiamas Antonijus Jundo taip pat puikus mano bendražygis aštuonerius metus, daug metų. 
Gerbiamą Antonijų vertinu kaip puikų rajono ūkininką, kaip puikų tarybos narį, kaip 
bendruomenišką žmogų, kaip žmogų, su kuriuo galima kalbėti, galima sutarti, galima spręsti 
bendrus dalykus. Ir tikrai nevertinu žmonių pasirinkimų iš vienos švytuoklės, iš Lenkų rinkimų 
akcijos pusės į socialdemokratišką pusę. Tą dalyką turėtų vertinti rinkėjai, gyventojai, partiečiai, 
ar jie jaučia dėl to nuoskaudų. Aš nuoskaudą jaučiu dėl vieno, kad visus aštuonerius metus 
stengiausi laikytis nuosekliai. Ir šiandien girdėdamas tam tikrus epitetus savo atžvilgiu, apie 
saulės leidimąsi, apie kitus dalykus, visgi galvoju, kad toks gyvenimas, ir aštuonerius metus, 
pasirodo, saulė nesileido, pradėjo leistis dabar, kai buvo kursas pakeistas į priešingą pusę. 
Kalbant apie gerbiamą Šarūną Birutį, gerbiamą Šarūną vertinu kaip puikų politiką, kaip didelės 
patirties turintį žmogų, kaip tikslo siekiantį, turintį tikrai gerą darbo etiką. Su Šarūnu turėjome 
galimybę dirbti ir bendradarbiauti, kai Šarūnas buvo kultūros ministras, buvo Seime ir aš tikiu, 
kad gerbiamas Šarūnas turi daug šalto proto ir emocijas geba padėti į šalį, geba įgyvendinti 
pažadus, kuriuos davė rinkimų kampanijos metu, ir gebės įvertinti, padėti, tikrai man nesinori 
susipriešinimą turėti tarp seimo ir savivaldybės. Tikrai žinau, kad norai yra dideli ir geri ir tikrai 



11 
 
Šarūnui linkiu didelės sėkmės. Manau, kad per ateinančius kelerius metus tikrai turėsime rasti 
bendradarbiavimo formas, o ne oponavimo formas, kadangi mūsų rajono gyventojai, manau, 
labiausiai ko nenori, kad būtų didelis konfliktas, gyventojai nori realių darbų ir nori pagalbos, 
pasikeitimų gatvėse, keliuose, nori matyti išasfaltuotas gatves, nori matyti nuklotus kelius, nori 
tuos pažadus, kuriuos gavo, matyti paverstus darbais. Gerbiamam Šarūnui to dalyko palinkėsiu, 
ir manau, kad du vyrai, kuomet turi bendrą tikslą, jie geba susitarti, susikalbėti. Kalbant apie 
mūsų Mažumos darbą ir valandą, tai iš tikrųjų, kolegos, aš jaučiuosi, kad esu verčiamas tapti 
mažumos atstovu ir už mažumą pradėti daryti mažumos darbus. Kadangi jau kelintą posėdį 
mažuma inicijuoja mažumos valandą, tačiau nesugeba pateikti pagal pačių patvirtintą 
Reglamentą klausimų. Aš tikrai nežinau, kaip man mažumos valandą reikia vesti, kai yra 
patvirtinta tvarka, pagal kurią tą dalyką reikia padaryti. Aš manau, kad iki ateinančių posėdžių aš 
tikrai turėsiu pergalvoti, kaip tą dalyką padaryti. Dar sykį kreipiuosi į mažumą, aš tikrai nenoriu 
būti ir dirbti darbo už tarybos mažumą. Kalbant apie tarybos narių konfliktus, kurie vyko 
pastaruosius metus, taip, aš bandžiau susodinti visas šalis prie bendro stalo, nes manau, kad 
tarybos nariams nedera viešoje erdvėje elgtis taip, kaip jie tą dalyką daro. Tačiau  man labai 
apmaudu, kad gerbiamas Andrejus neatvyksta į tą susitikimą. Gerbiamas Andrejau, aš dar sykį 
jus paraginu, noriu šiandien, po posėdžio, susitikti su jumis, gerbiami tarybos nariai, pakalbėti 
apie tą veiklą, kuri už kadro yra nederama su tarybos nario veikla. Kalbant apie tolimesnį mūsų 
bendradarbiavimą, visgi, manau, kad darbas būna konstruktyvesnis ir geresnis tuomet, kai užuot 
kažką juodinęs, teiki įvairiausius siūlymus, teiki pasiūlymus, teiki tarybos sprendimo projektus, 
ką galima pagerinti, kur reikėtų veiklą padaryti. Aš vis dar to tikiuosi, labai tikiuosi, kad 
opozicijos lyderiui Šarūnui išvykus į Seimą, situacija bus tokia, kad mes gebėsime susikalbėti ir 
susitarti. Linkiu konstruktyvaus darbo. Tikiuosi, kad tie komentarai, kurie vyksta viešojoje 
erdvėje, kažkokio sąmokslo teorijos arba tų sąmokslo teorijų kėlimas, jis bus pagrįstas ir 
atsakingas, ir žmonės, kurie dalyvauja rinkimuose ar ne, komentuoja, epitetus leidžia vieni apie 
kitus, pagalvos prieš tą dalyką darydami, nes, manau, ne visada tai yra teisinga ir gera.  
 
 
Posėdis baigtas 11.21 
 
 
Posėdžio pirmininkas Rimantas Klipčius  

 

Posėdžio sekretorė  Miranda Gotovskienė 
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14. Viktoras Meškauskas. 
15. Edita Meškovienė 
16. Vida Rastenienė 
17. Jolanta Razmienė 
18. Gintautas Steckis 
19. Pavel Trusov 
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22. Edvard Voršinski 
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